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PROTOKÓŁ  Nr XIV/11 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 grudnia 2011 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1250.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny  

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Jolanta Stępień  - kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 listopada 2011 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2011 rok.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2011 rok.  

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Uchwalenie budżetu miasta i gminy Bobolice na 2012r. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na 2012 rok,  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

  Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025, 
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- wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie 

  uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok,  

- wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie  

  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025, 

- podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bobolice na 2012r. 

- podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

  Gminy Bobolice na lata 2012-2025. 

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1. zmian w budżecie gminy na 2011 rok,  

2. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata       2011-2025, 

3. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bobolice na lata 2012-2020, 

4. wyznaczenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach         

    do realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 9 czerwca 2011r.    

    o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej,  

5. zmieniająca uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 15 

października 2008r. w sprawie ustalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach, 

6.  określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i na 

czas nieoznaczony, 

7. ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2012. 

8.  Trybuna sołecka 

9.  Trybuna obywatelska 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 listopada  2011 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  
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Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w 

Bobolicach za 2011 rok.  

 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Pani Bożena Aksiutin. 

Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawiła Pan Artur 

Tomczak Przewodniczący komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiała Pani Zofia Kęcel 

Przewodnicząca. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Strzelczak. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego 

przedstawiła Przewodnicząca Pani Justyna Terlecka. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w 

Bobolicach za 2011 rok.   

 
Sprawozdanie przedstawił Pan Przewodniczący rady Miejskiej. 

Szanowna Pani Burmistrz, 

Koleżanki i Koledzy Radni,  

 Dobiega końca rok kalendarzowy działalności naszej Rady. Rada Miejska w 

Bobolicach odbywała swoje posiedzenia w oparciu o roczny plan pracy na 2011 r. 

zatwierdzony uchwałą Nr IV/26/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 stycznia 2011 

roku. Tematyka sesji była zgodna z planem pracy Rady. 
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 W okresie sprawozdawczym Rada Miejska odbyła łącznie z dzisiejszą 11 posiedzeń, 

w tym jedna sesja nadzwyczajna. Radni podjęli do dzisiaj 94 uchwały. Nie sposób wymienić 

wszystkich uchwał, które były podejmowane przez nas na sesjach.  Pracowali w 15 – 

osobowym składzie. Frekwencja wynosiła ponad 90%. W obradach Rady uczestniczyli: Pani 

Burmistrz Mieczysława Brzoza, wiceburmistrz Jan Mokrzycki, Pani Skarbnik oraz  

Pani Sekretarz Gminy, Radni Rady Powiatu, sołtysi, pracownicy urzędu związani z tematyką 

spraw omawianych w trakcie posiedzeń Rady, kierownicy jednostek budżetowych gminy, 

Pani radczyni prawna, przedstawiciele mediów i inni zapraszani goście. Inicjatorem 

zdecydowanej większości projektów uchwał była Pani Burmistrz, jako organ wykonawczy 

gminy. Wśród podejmowanych uchwał należy zapamiętać zwłaszcza te, które miały wpływ 

na polepszenie życia mieszkańców, w tym warunków socjalno – bytowych, ale także te, które 

zmieniają wizerunek Bobolic. Ponadto w ciągu kadencji z różnych powodów dokonywano 

zmian w budżecie gminy. Niejednokrotnie zmiany te podyktowane były koniecznością 

dostosowania kwot przyznanych dotacji do planu dochodów i wydatków budżetowych w 

danym roku budżetowym.  

W tym roku radni zgłaszali wiele interpelacji i zapytań mających na celu poprawienie 

warunków życia i bezpieczeństwa mieszkańcom naszej gminy. Najczęściej powtarzały się 

tematy związane z remontami dróg, chodników, utrzymaniem czystości na terenie miasta i 

gminy, oświetleniem, poprawą warunków życia mieszkańców miasta i gminy Bobolice.  

Wiele ze zgłoszonych interpelacji i zapytań zostało załatwionych pozytywnie.  

Skorzystałem w 2011 roku z wielu zaproszeń i brałem udział w wielu uroczystościach 

związanych z życiem szkół naszej gminy, czyli zakończenia i rozpoczęcia roku szkolnego, 

Dzień Edukacji Narodowej. Z wielką radością uczestniczyłem w uroczystości nadania imienia 

Agaty Mróz – Olszewskiej Gimnazjum w Bobolicach.  Niezapomniane chwile dostarczyła 

uroczystość XIII Dożynek Powiatowych, których gospodarzem była Gmina Bobolice. Byłem 

także uczestnikiem wielu spotkań w różnych stowarzyszeniach i instytucjach z terenu miasta i 

gminy Bobolice, a także spotkaniach mających na celu rozwój Gminy. Wspólnie z władzami 

miasta i radnymi Rady Miejskiej uczestniczyłem w uroczystości związanej z jubileuszem 50-

lecia Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach oraz w uroczystych obchodach 65-

lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Bobolicach. Gościłem również na wielu spotkaniach 

organizowanych przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Odnowa”, Świetlicy 

środowiskowej „Tafla”, Miejsko - Gminny Ośrodek Kultury oraz Pomocy Społecznej w 

Bobolicach. Na zaproszenie  Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  brałem udział w 

uroczystości wręczenia Odznaki Honorowej Gryfa Zachodniopomorskiego dla Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach oraz zespołu Pieśni i Tańca „Ziemia Bobolicka”  
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Uczestniczyłem również w pikniku sołeckim i rodzinnym w Kurowie, Dobrociechach oraz 

Świelinie. Spotkania takie dają ogromne możliwości poznania środowiska lokalnego, ich 

potrzeb  oraz tego jak aktywnie działamy jako Gmina.  Z niektórych zaproszeń nie mogłam 

niestety skorzystać, ze względu na swoją pracę zawodową.  

 Jako przewodniczący Rady Miejskiej wypełniałem swoje obowiązki zgodnie z § 21 

Statutu: zwoływałem i przygotowywałem sesje, przewodniczyłem obradom, opracowałem 

projekt planu pracy Rady na kolejny rok kalendarzowy, przyjmowałem skargi i wnioski od 

mieszkańców miasta i gminy i udzielałem im odpowiedzi. Starałem się sumiennie i należycie 

wypełniać swoje obowiązki wynikające z ustawy o samorządzie gminnym i ze Statutu Gminy. 

Dlatego też za pracę wszystkim radnym oraz osobom przygotowującym materiały, jak 

również gościom zaproszonym składam serdeczne podziękowania, życząc dalszych 

wspólnych sukcesów i wytrwałości na kolejne miesiące.  

 Dziękuję.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że z ogromną przyjemnością słuchało się 

wystąpień Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej jak i Przewodniczących poszczególnych 

Komisji Rady. Po takich podsumowaniach widać jak wiele działań jest podejmowanych, jak 

prężnie i systematycznie pracuje Rada Miejska. 

 

Następnie Pani Burmistrz przedstawiała swoje sprawozdanie w okresie między sesjami: 

*nocna i świąteczna opieka medyczna w Bobolicach od 1 stycznia 2012 roku – 2 grudnia br 

odbyło się spotkanie w gabinecie Pani Burmistrz, obecni byli: dr Andrzej Raczyński 

kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach, dr Lucyna Cygal – lekarz rodzinny tejże 

placówki, Przewodniczący Rady Zdzisław Czarnecki, Przewodnicząca komisji ds. Oświaty…. 

Pani Zofia Kęcel, Przewodnicząca komisji ds. Zdrowia… Pani Justyna Terlecka, Sekretarz 

Gminy oraz Pani Burmistrz. Po tym spotkaniu wydawać się mogło, że temat będzie trudny do 

zrealizowania, żeby tę opiekę nocną i świąteczną utrzymać. Okazuje się, że byliśmy w 

błędzie. Dużo wcześniej zostało wystosowane pismo do Pani Dyrektor NFZ w Szczecinie 

Julity Jaśkiewicz z prośbą, żeby ta opieka była kontynuowana. Pismo wyszło 9 listopada 2011 

roku i do dnia spotkania (2 grudnia 2011 roku) nie została udzielona odpowiedź. Dlatego po 

tym spotkaniu Pani Burmistrz zadzwoniła do Pani Dyrektor Julity Jaśkiewicz z zapytaniem 

dlaczego tej odpowiedzi nie ma i jak NFZ widzi kwestię dalszego utrzymania nocnej i 

świątecznej opieki medycznej. Okazuje się, że NFZ nie widzi żadnego problemu, żeby ta 

opieka była. Jedynym warunkiem jaki został postawiony lekarzom z NZOZ „Asklepios” w 

 



 6 

Bobolicach było to, żeby lekarz pełniący dyżur nie był pod telefonem tylko obecny w miejscu 

świadczenia usługi w przychodni. To był jedyny warunek, na który NFZ nie chciało się 

zgodzić. Stwierdzono, że jesteśmy jedyną gminą w województwie zachodniopomorskim, 

gdzie opieka jest świadczona pod telefonem. W związku z tą informacją Pani Burmistrz 

zadzwoniła do kierownika NZOZ „Asklepios” dr Andrzeja Raczyńskiego i powiedziała, że 

nie ma żadnego problemu, jest jedynie ten wymóg, żeby lekarz obecny był w przychodni. 

Nikt do tej pory nie miał świadomości o takiej sytuacji, nikt tego tematu nie poruszał, dopiero 

sprawa wyjaśniła się po telefonie do Pani Dyrektor Julity Jaśkiewicz. Pan dr Raczyński 

porozmawiał z Panią dr Lucyną Cygal i Panem dr Robertem Prusińskim – wyrazili zgodę, 

żeby dyżur fizycznie pełnić w przychodni i w związku z tym problem się rozwiązał. Opieka 

nocna i świąteczna będzie prowadzona od stycznia 2012 roku jak dotychczas. Na zakończenie 

Pani Burmistrz dodała, że umowa z pogotowiem ratunkowym jest podpisana do czerwca 2015 

roku.  

*kolejny temat to spadek po zmarłym Panu Gerbatowskim, 14 września gmina otrzymała 

pismo z ZUS Koszalin, w którym zakład orzeka, że Gmina Bobolice odpowiada za 

zobowiązania po zmarłym Krzysztofie Gerbatowskim wobec ZUS. Te zobowiązania wynoszą 

166,567 tyś zł, za okres od sierpnia 1999r. do stycznia 2003r. Są to wydatki, o których nikt 

nie mówił wcześnie, nieplanowane dla gminy. Jak się okazało Pan Gerbatowski nie płacił 

składek na ubezpieczenia społeczne zdrowotne, fundusz pracy, fundusz gwarantowanych 

świadczeń pracowniczych. Nie ma tu odsetek bo jak się okazało zmarł w czasie kiedy nie 

było jeszcze obowiązku naliczania odsetek. Została podjęta decyzja z radcą prawnym i 

skarbnikiem, że gmina będzie się odwoływać i zwróci się z tym do sądu. Wyrok jednak został 

przesądzony, sąd orzekł, że gmina jest zobowiązana zwrócić ZUS tę kwotę. 30 listopada Pani 

Burmistrz wspólnie z radcą prawnym spotkały się z kierownictwem ZUS-u po to by 

negocjować warunki spłaty, ponieważ gmina takich środków nie posiada. Uzgodniono, że 

jednorazowo lub w ratach w okresie 3 miesięcy należy zapłacić kwotę 76 tyś. zł z tytułu 

składek zdrowotnych, chorobowych i koszty egzekucyjne. Natomiast na pozostałą część te 90 

tyś. zł gmina będzie wnioskować o rozłożenie na raty. Raty te mogą być rozłożone nawet do 5 

lat. Zanim ZUS wyda zgodę na rozłożenie na raty to sprawdza wydolność finansową gminy i 

jeśli okaże się, że gmina jest w stanie spłacić te 90 tyś. zł w krótszym okresie to będzie też 

taka decyzja ZUS. W chwili obecnej gmina jest w trakcie przygotowywania stosownego 

wniosku rozłożenia na raty. Przychylność ZUS jest duża.  

- 5 grudnia Pani Burmistrz była w Zarządzie Dróg Wojewódzkich Oddział w Białogardzie w 

sprawie zadań inwestycyjnych, które zostały zaplanowane do wykonania na drogach 

wojewódzkich podległych pod Białogard w 2012 roku; gmina wnioskuje o wymianę 
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nawierzchni drogi wojewódzkiej nr 169 wraz z jej poszerzeniem i uzupełnieniem poboczy na 

odcinku od Dobrociech do skrzyżowania z drogą nr 1. Ten odcinek planowany jest do 

wykonania w 2012 roku; gmina wnioskuje również o budowę chodnika w miejscowości 

Głodowa-termin nie został określony, a uzależniony jest od tego kiedy GDDKiA upora się z 

remontem przepustu na drodze wojewódzkiej nr 11. W czasie wykonywania remontu tego 

przepustu będzie organizowany przejazd przez Głodową. W związku z tym, że w momencie 

kiedy zostanie skończony przepust na drodze nr 11, poprzez narażenie drogi w całej 

Głodowej, aż do wyjazdu na drogę wojewódzką nr 11, w drodze rekompensaty GDDKiA  

będzie współfinansowała wymianę nawierzchni drogi i budowę chodnika w Głodowej. 

Termin wykonania przepustu przez GDDKiA nie jest jeszcze znany. Wstępem do tego, żeby 

ta droga do Dobrociech była wykonana został złożony wniosek o wycinkę drzew, które 

zakwalifikowane są do wycinki; 

- Pani burmistrz dokonywała oceny pracy pracowników zgodnie z ustawą o pracownikach 

samorządowych; 

- 8 grudnia Pani Burmistrz była wspólnie z Panią Grażyną Wiater - Ubysz w ODR w 

Koszalinie w celu omówienia spraw jak przybliżyć się do rolników. Pani Burmistrz 

poinformowała, że na przełomie II/III odbędą się spotkania z rolnikami w poszczególnych 

miejscowościach w świetlicach, tam gdzie rolników jest najwięcej. W spotkaniach takich 

udział będą brali przedstawiciele ODR, ARiMR, ANR z przedstawicielami urzędu po to, żeby 

porozmawiać z rolnikami o problemach dotyczących rolnictwa na terenie gminy Bobolice; 

- 10 grudnia odbył się Zjazd Powiatowy Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Koszalinie. Zjazd podsumował 5-cio letnią kadencję Związku, zostały wybrane 

nowe władze. Pani Burmistrz oraz Radny Pan Ireneusz Bednarczyk zostali cz łonkami ścisłego 

Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczej Straży Pożarnej, gdzie będą 

reprezentować naszą gminę oraz powiat. Pani Burmistrz powiedziała, że pracownik Urzędu 

Miejskiego i jednocześnie członek OSP druh Pan Jan Wójcik otrzymał medal honorowy w 

tym dniu im. Bolesława Chomicza, który jest przyznany przez Prezydium Zarządu Głównego 

w uznaniu szczególnych zasług dla rozwoju i wzmacniania Związku; 

- 12 grudnia Pani Burmistrz uczestniczyła wspólnie z Panią Skarbnik w otwarciu nowej 

centrali Bałtyckiego Banku Spółdzielczego w Darłowie, jest to bank, który bardzo prężnie się 

rozwija. Bank posiada 7 oddziałów, 13 punktów kasowych, 21 bankomatów; 

- z dniem 14 grudnia Pani Burmistrz wydała zarządzenie w sprawie upoważnienia strażników 

Staży Miejskiej do kontroli posesji na terenie miasta i gminy Bobolice w zakresie 

przestrzegania przepisów ustawy o ochronie środowiska i o odpadach – upoważnienie 

dotyczy sprawdzania czy użytkownicy pieców nie palą w piecach zamiast tradycyjnego opału 
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śmieci, czyli plastikowych butelek, szmat itp. Bo jak wiadomo tym sposobem zanieczyszczają 

środowisko, a do gminy docierają sygnały o takich sytuacjach. Posesje prywatne mogą być 

kontrolowane w godzinach od 6.00 do 22.00, a firmy całą dobę. Informacje te będą także w 

Bobolickich Wiadomościach Samorządowych, żeby przygotować mieszkańców do takiej 

sytuacji; 

- 14 grudnia odbyło się wspólne spotkanie z radnymi Rady Miejskiej celem omówienia 

projektu budżetu Gminy na 2012 rok;  

- 16 grudnia Pani Burmistrz odbyła oględziny po drogach gminnych, które są w toku 

remontowane, naprawiane i uzupełniane; 

- 15 grudnia odbyła się wigilia gminna, Pani Burmistrz podziękowała osobom 

zaangażowanym tę imprezę: Pani Sekretarz, Pani Jolancie Stępień, Janowi Mokrzyckiemu, 

Janowi Rewkowskiemu, Krzysztofowi Sitarzowi, Pani Walter, Zbyszkowi Rewkowskiemu, 

Pani Michalak i Pani Czarneckiej, wszystkim sołtysom gminy za ciasta. Łączny koszt wigilii 

z paliwem do agregatu to 6323,62 zł; 

- 19 grudnia Pani Burmistrz uczestniczyła wspólnie z Panią Skarbnik w Delegaturze Urzędu 

Marszałkowskiego w Koszalinie w celu podpisania umów na wnioski, które składała gmina z 

funduszy unijnych PROW: pierwsza umowa była na remont M-GOK, całkowita wartość 

projektu 267,103 tyś. zł, 75% to dofinansowanie czyli 160,744 tyś. zł, wkład własny to 

106,359 tyś. zł, planowany termin realizacji listopad 2012- styczeń 2013, płatność w 2013 

roku, zakres rzeczowy obejmuje remonty pomieszczeń na II i III piętrze budynku, prace 

remontowe, elektryczne, sanitarne, naprawy dachu i zakup niezbędnego wyposażenia 

meblowego, na II piętrze powstaną sale taneczne, pokój instruktorów, sala prób, 3 sanitariaty 

w tym dla osób niepełnosprawnych, 4 pokoje administracyjne i na III piętrze powstanie sala 

widowiskowa z widownią na 100 osób; drugi wniosek dotyczył wydania legend bobolickich, 

przy podpisywaniu umów obecni byli także Pan dyrektor M-GOK Krzysztof Sitarz i główna 

księgowa Pani Joanna Kordek, którzy podpisywali umowę na przygotowanie placu 

rekreacyjno – sportowego w miejscowości Kłanino; wniosek składał M-GOK, który opiewa 

na kwotę 271,468 tyś. zł, dofinansowanie wynosi 75% czyli 166,886 tyś. zł, wkład własny 

104,582 tyś. zł, realizacja II kwartał 2013 roku. Podpisanie umów odbyło się bardzo 

uroczyście z udziałem mediów; 

- 23 grudnia 2011 roku odbyło się spotkanie Pani Burmistrz z Zastępcą Komendanta 

Głównego Państwowej Straży Pożarnej w Warszawie gen. Markiem Kowalskim na temat 

dofinansowania doposażenia jednostki OSP w Poroście. W związku z tym, że są plany, żeby 

od 2014 roku tę jednostkę wprowadzić do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego, gminę 

czekają wydatki 110-120 tyś. zł, środków takich gmina nie posiada, dlatego Pani Burmistrz 
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poszukuje środków. Na spotkaniu z Komendantem ustalono, że w 2012 roku zakupiony 

zostanie sprzęt w wysokości około 80.000 tyś zł; 

- 27 grudnia odbyło się posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego – tematem 

spotkania była „akcja zima” oraz temat bezpieczeństwa osób, które przebywają na obszarach 

wodnych. Zmieniła się ustawa, która wchodzi od 1 stycznia 2012 roku i nakłada na gminę 

sporo nowych obowiązków. Na spotkaniu omówiono także bezpieczeństwo podczas ferii 

zimowych. Na okres ferii ustalone są dyżury patroli pieszych straży miejskiej w godzinach do 

20-tej oraz niezależnie od tego piesze patrole policji; 

- Pani Burmistrz powiedziała o intencji mszalnej jaka została zamówiona przez księdza 

proboszcza Parafii pw. Św. Piotra i Pawła w Kłaninie. Masz będzie odprawiona w intencji 

Pani Burmistrz i Gminy bobolice o błogosławieństwo w 2012 roku. Msza odbędzie się 1 

stycznia 2012 roku o godzinie 13.00 w Kłaninie. Pani Burmistrz zaprosiła chętnych do 

wzięcia udziału w tej mszy; 

- Pani Burmistrz zaprosiła sołtysów na kolejne kwartalne spotkanie w dniu 19 stycznia 2012 

roku o godzinie 8.00. w Urzędzie Miejskim; 

- Pani Burmistrz powiedziała, że 13 stycznia 2012 roku odbędzie się wyjazd do Starosty, 

który zaprasza na wspólne spotkanie noworoczne. Zorganizowany zostanie wspólny wyjazd;  

- na zakończenie Pani Burmistrz złożyła gratulacje Pani Jolancie Stępień Kierownikowi 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, za to że w miesiącu listopadzie 2011 roku 

na stronie Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej została opublikowana informacja o 

skutkach obowiązywania ustawy o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 

oraz niektórych innych ustaw. Gmina Bobolice jako jedyna z gmin województwa 

zachodniopomorskiego została wskazana w treści publikacji jako przykład dobrej praktyki za 

podejmowanie kompleksowych działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

m.in.: prowadzenie Punktu Przeciwdziałania Przemocy "Sens", utworzenie Lokalnej Koalicji 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie "Podaj Dłoń", zorganizowanie szkolenia 

warsztatowego pn. "Interdyscyplinarne formu ły przeciwdziałania przemocy w rodzinie", 

zorganizowanie spotkania służb działających na terenie Gminy na rzecz społeczności 

lokalnej.  

Ad.6 Uchwalenie budżetu miasta i gminy Bobolice na 2012 rok.  

Uchwałę Nr CXLVI/584/Z/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 15 grudnia 2011 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 
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uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 2012 rok przedstawił Przewodniczący Rady 

Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki. Stanowi załącznik do protokołu.  

Uchwałę Nr CXVI/585/Z/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 15 grudnia 2011 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 

uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2023 przedstawił 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas. Stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Skarbnik wyjaśniła sprawę dotyczącą okresu Wieloletniej Prognozy Finansowej. Projekt 

uchwały budżetowej i Wieloletniej Prognozy Finansowej składany był do RIO do 15 

listopada 2011 roku. W dniu 29 listopada 2011 roku na sesji została podjęta uchwała 

zmieniająca emisję obligacji na okres 2012-2025. Opinia RIO dotyczy projektu czyli okresu 

2012-2023. W obecnych materiałach ujęty jest okres 2012-2025.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju odczytał opinie Komisji w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025. Opinie stanowią 

załączniki do protokołu.    

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła informacje dotyczące budżetu Gminy na 

2012 rok oraz uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę: 

 

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2012 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  
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1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2011-

2025.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bobolice na lata 2012-2020.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownika Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

   

4) w sprawie wyznaczenia Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach do realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 9 czerwca 2011 r. o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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5) zmieniająca uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 15 

października 2008 r. w sprawie ustalenia statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

6) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas oznaczony dłuższy niż 3 

lata i na czas nieoznaczony.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

7) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2012.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił ramowy plan pracy Rady Miejskiej na 2012 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”    

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

Sołtysi w trybunie obywatelskiej złożyli życzenia imieninowe i noworoczne Pani Burmistrz 

Mieczysławie Brzozie.  

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych – przekazał 

następujące informacje:  
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ILOŚCIOWE  I  RZECZOWE  STRESZCZENIE  DOTYCZĄCE  PRAC  NA  

GRUNTOWYCH  DROGACH  GMINNYCH ORAZ NA CHODNIKACH  I  ULICACH 

MIASTA I GMINY 

1. Odkrzaczenia – 54 km, 

2. Poszerzanie poboczy - 24 km, 

3. Zbiórka ziemi z poboczy, na odcinku około 6 km (w tym zasypanie tą ziemią, szamb 

w Głodowej i Bozniewicach) – około 6 tys. ton,   

4. Pozyskiwanie gruzu – obecnie posiadamy około 10 tys. ton. Na wiosnę skruszymy 

3000 ton, ta ilość zapewni nam front robót na cały 2012 rok,  

5. Dowóz gruzu w drogi – około 2  tys. ton,  

6. Dowóz materiałów sypkich  na drogi (piasek, podbudowa, szlaka) – około 2 tys. ton, 

7. Przepusty – 9 szt, 

8. Przyłącza – ponad 1400mb, 

9. Remonty cząstkowe ulic i chodników (jest to bardzo różnorodny zakres prac– np. 

uzupełnianie ubytków  w ulicach masą mineralno asfaltową, odwodnienia dróg, 

przekładki chodników, frezowanie nawierzchni dróg, utwardzanie betonowymi 

elementami);  Przykład: Ratuszowa - podkłady, PCO – wjazd z trelinki, Plac Zwycięstwa 

(Parking - rynek) – 20 nowych stanowisk,  utwardzenie działki koło restauracji Vegi, 

Ogrodowa – odwodnienie przejścia koło szkoły, przystanku PKS w Bobolicach – 

przełożenie całego chodnika wokół przystanku oraz wykonanie nowych podejść z 

polbruku, od strony Wojska Polskiego.  

10. Wykonanie nowych nawierzchni z polbruku: chodnik Ratuszowa – Bobolice, wejście 

główne i nowe schody do kaplicy  na cmentarzu w Bobolicach, chodnik i zatoka 

autobusowa - Dobrociechy,  

      –  te i inne prace wykonywaliśmy na 4600 m2. 

Podsumowując najważniejszą kwestię, powyższego streszczenia, czyli poprawę stanu 

technicznego gruntowych dróg gminnych, warto zwrócić uwagę na ilość - 2 tys. ton gruzu i 2 

tys. ton materiałów sypki dowiezionych na drogi oraz na 6 tys. ton ziemi wywiezionej z 

poboczy,  ponieważ te ilości obrazują, na jaką skalę  Zakłada Usług Komunalnych jest 

zaangażowany  w poprawę stanu technicznego tych dróg.  

I proces ten, będzie trwał nadal w sposób skuteczny i sprawny, ponieważ jesteśmy, 

pomimo kryzysu, bardzo dobrze przygotowaniu sprzętowo, ludzko i materiałowo.    

 

PROBLEMY  Z  DOSTACZENIEM  CIEPŁA   O ODPOWIEDNIEJ  TEMPERATURZE  Z  

KOTŁOWNI  NA  ULICY  FABRYCZNEJ  W BOBOLICACH. 
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- udało nam się, w drodze przetargu,  wyeliminować zeszłorocznego nieuczciwego dostawcę.    

Wygrała firma, która kiedyś dostarczała miał, o bardzo pożądanych parametrach, do naszej 

kotłowni. Sadziliśmy, że tym razem będzie tak samo. Ale srogo się przeliczyliśmy. 

- pierwsza dostawa około 100 ton, okazała się bardzo trefna. Z wymaganych  min 23 tys. 

kilokalorii było tylko około 17 tyś. Wykazała to próbka. 

- po naszej interwencji dowieziono nam nie miał, lecz węgiel groszek, w ilości 50 ton, o 

kaloryczności 25 tyś., aby można było mieszać wcześniej dowieziony miał o zaniżonych 

parametrach, właśnie z tym groszkiem. Przez jakiś czas, ta mieszanka była skuteczna. 

- ale kiedy ta możliwość się skończyła, zapewniano nas, że otrzymamy tym razem, bardzo 

dobry produkt, w ilości 100 ton, ale i tym razem tak się nie stało i od tego momentu zaczęły 

się problemy.  

- przyjęliśmy dwa transporty 50 ton,  pobraliśmy próbkę, która wykazała znów zaniżone 

parametry, i pomimo, że było to, aż około 22 tys. kilokalorii, postanowiliśmy odstąpić od 

umowy, naliczyć kary umowne, zatrzymać wadium, i nie przyjęliśmy, jadących do nas 

następnych  dwóch transportów – 50 ton. 

- zakupiliśmy z wolnej ręki miał o kaloryczności 25 tyś. kilokalorii, od Pan Wrony z 

Polanowa. W momencie kiedy zasypaliśmy nim piece, temperatura w ciągu godziny wzrosła 

o 6 stopni. I od tej pory zaczęliśmy osiągać odpowiednie temperatury na wyjściu.  

- pechowo się także skumulowało to, że kiedy nie mieliśmy jeszcze tego dobrego miału, 

nastąpiła awaria jednego pieca, która trwała od niedzieli popołudnia do poniedziałku 

wieczora. 

- kiedy zawoziliśmy próbki do badania, do MEC w Koszalinie, okazało się, że w tym roku 

jest wyjątkowo dużo zleceń badań, co może świadczyć o większej skali problemu. 

- ogłosiliśmy nowy przetarg, otwarcie ofert jest 30.12.2011.  

 

Pan Krzysztof Sitarz Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach – 

powiedziała, że zbliż się jubileuszowy XX finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, 

impreza ta odbędzie się 8 stycznia 2012 roku. Jak co roku został stworzony sztab WOŚP. 

Tradycyjni9e impreza ta odbędzie się w M-GOK, przewidziane koncerty zespołów 

przeplatane aukcjami, kawiarenka, loteria jak również kwesta 30 wolontariuszy. Na 

zakończenie Pan Dyrektor podziękował za tegoroczną współpracę wszystkim radnym, 

sołtysom, Pani Burmistrz z pracownikami urzędu i wszystkim instytucjom, z którymi M-

GOK miał przyjemność współpracować. Złożył wszystkim zgromadzonym życzenia 

noworoczne, życząc dalszej tak dobrej współpracy.  
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Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – powiedziała, że umowa wydawania żywności z magazynu podpisywana jest na 

dany rok kalendarzowy i kończy się 31 grudnia 2011 roku. Następna umowa będzie 

podpisana na przełomie marca/kwietnia czyli dopiero od tej pory będzie wydawana żywność. 

W grudniu z magazynu żywności skorzystało 1876 osób, a zostało wydane 14 ton 607 kg 

żywności. Na zakończenie Pani Kierownik podziękowała w imieniu swoim i Pani Renaty 

Jarzyńskiej, która odpowiedzialna jest za magazyn żywności za współpracę i zaangażowanie 

przy wydawaniu żywności Pani Burmistrz, pracownikom urzędu, radnym i sołtysom. 

Podziękowała także za bardzo dobrą współpracę z M-GOPS za cały 2011 rok.     
 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Mariusz Walaszczyk – powiedział, że ZUKiO zaczęło naprawiać drogę na Jadwiżyn, 

dziury zostały zasypane piaskiem i na tym się to skończyło, nie zostało ubite. Zapewnienia 

dyrektora ZUKiO były, że drogi będą naprawiane kompleksowo z odwodnieniem. Na tej 

drodze skończyło się na nawiezieniu gruzu i zasypaniu piaskiem. Pan radny zapytał jaka jest 

dalsza perspektywa naprawy tej drogi?  

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor mówiąc, że radzi pojechać na tę drogę i zobaczyć jak ona 

wygląda. Istnieje harmonogram naprawy dróg gminnych, ale są też drogi, które są 

priorytetami do naprawy w taki sposób aby można było przejechać i tak jest z ta drogą, którą 

można już przejechać.  

Pani Burmistrz udzieliła odpowiedzi mówiąc, że jeżeli tak jest, że z dziur wystaje gruz z tej 

drogi i nie da się nią przejechać to należy to sprawdzić i pojechać delegacją na drogę do 

Jadwiżyna. Pani Burmistrz wyznaczy termin wyjazdu.    

 

Radna Bożena Aksiutin – Pani radna poprosiła o ujęcie w harmonogramie prac ZUKiO 

uzupełniania nawierzchni ulic masą mineralno-asfaltową ulic Wyspiańskiego i Matejki. Pani 

radna zapytała kiedy byłaby możliwa naprawa tych ulic, pilna jest potrzeba naprawy tych ulic. 

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZUKiO mówiąc, że prace te będą podjęte wiosną 2012 

roku. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – przekazał interpelację na piśmie (stanowi załącznik do 

protokołu) dotyczącą naprawy ścieżki przy ul. Sawickiej i Jedności Narodowej, sprawa 

dotyczy osoby niepełnosprawnej na wózku inwalidzkim Pana Franciszka Rzeszotarskiego. 
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Radny Pan Zdzisław Kurta – powiedział, że hydranty w Bobolicach są nieoznaczone, poprosił 

o oznaczenie ich. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że zostanie wystosowane pismo do RWiK.  

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki złożył 

następujące życzenia: 

„Chciałbym zatem w imieniu własnym i wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej serdecznie 

podziękować wszystkim państwu Radnym, Pani Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz za wkład 

włożony w pracę Gminy, za determinację i profesjonalizm, jakim wykazał się każdy z 

osobna. Owoce mijającego 2011 roku będziemy wszyscy zbierać przez cały następny 2012 

rok. Życzę więc sobie i wam, szanowni Radni, Pani Burmistrz, byśmy z takim samym 

oddaniem i satysfakcją spełniali swoje obowiązki w roku nadchodzącym. Abyśmy pomyślnie 

i z jeszcze większą radością mogli żegnać rok następny, abyśmy godnie mogli reprezentować 

naszą Gminę i z równie szerokim uśmiechem na twarzy wieńczyć kolejne 12 miesięcy naszej 

pracy i sukcesu.  

 

Zaś szczególne życzenia imieninowe chciałbym w imieniu własnym i wszystkich Radnych 

złożyć pani Burmistrz Mieczysławie Brzozie, aby realizacja zamierzonych planów zarówno 

osobistych jak i tych zawodowych przebiegała bez większych problemów, w poczuciu dobrze 

spełnionego obowiązku - wszystkiego najlepszego.”  

  

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice. 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


